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Protokół Nr LVIII/2023
z LVIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyla się w dniu 28 czerwca 2023 r.
w godzinach od 10:00 do 14:15.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim
w Sępólnie Krajeńskim ul. Tadeusza Kościuszki 11.

Sesja nagrywana przy u$ciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia LVIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan Franciszek
Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej.

Poinformowal, że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz
i dźwięk. Nagrania z sesji są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej,
na stronie internetowej grniny oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty.
Administratorem danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Pełną
klauzulę informacyjną dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miejskiej
w Sępólnie Krajeńskim można znaleźć na stronie internetowej www.gmina-sepolno.pl
w zakładce Rada Miejska oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy
Sępólno Krajeńskie zaldadka - sesje Rady Miejskiej - nagrania oraz na drzwiach
wejściowych na posiedzenie sesji. Przypomnial o przestrzeganiu przepisów
związanych z ochroną danych osobowych RODO.

Następnie Przewodniczący RM przywital:
- radnych Rady Miejskiej,
- Pana Andrzeja Maracha Wicestarostę Powiatu Sępoleńskiego,
- Pana Marka Charta Przewodniczącego Rady Powiatu,
- Pana Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,

dyrektorów jednostek organizacyjnych Gminy Sępólno Krajeńskie i kierowników
referatów Urzędu Miejskiego,

- zaproszonych gości tj. przedstawicieli związanych z rolnictwem i leśnictwem oraz
dyrektorów szkół i przedszkoli z terenu Gminy Sępólno Krajeńskie,

- Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli z Gminy Sępólno Krajeńskie,
- media oraz wszystkich pozostalych obecnych na sesji, a także tych oglądających
w mediach, szczególnie mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli z Gminy Sępólno
Krajeńskie biorących udział w sesji stanowi załąrznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, zaproszonych gości, pracowników
jednostek podległych i pozostalych osób biorących udział w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum

Strona 1 z 28



Przewodniczący RM stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 14 co stanowi
quorum, przy któryrn Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim może obradować
i podejmować prawomocne uchwaly.

Nieobecna radna RM Mariola Turek, która uspraw'edliwiła swoją nieobecnosć.
Usprawiedliwienie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Lista obecności radnych RM biorących udział w sesji stanowi załącznik nr 4 do
protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad

Przewodniczący RM poinformował, że porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie zapyta?ł, czy ktoś z radnych chcia?łby zło0ć wniosek o zmianę porządku
obrad.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który powiedział, że Klub Radnych ,,Radni
Mieszkańcom" składa projekt oświadczenia i apelu w sprawie uchylenia decyzji
polskiego sędziego w sprawie Turowa i prosi o wprowadzenie do porządku obrad.
Następnie radny RM Grzeca odczytał treść oświadczenia i apelu, który stanowi
załącznik nr 5 do protokołu.

Głos zabral radny RM Janusz Tomas, który w imieniu Klubu Przymierza poprosił
o 10 minutową przerwę.

Przewodniczący RM ogłosił 10 minutową przerwę w celu zapoznania się ze zgłoszonyrn
proj ektem.

Po zakończeniu przerwy, Przewodniczący RM wznowił obrady LVIII sesji RM
w Sępólnie Krajeńskim.

Następnie stwierdzil że poniewa?ż zgłoszono wniosek o zmianę porządku obrad to
poddaje go pod głosowanie. Wniosek polegający na dodaniu punktu 10 w brzmieniu:
,,Podjęcie oświadczenia w sprawie uchylenia decyzji polskiego sędziego w sprawie
Turowa". Poprosił aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Wniosek o zmianę porządku poprzez dodanie projektu oświadczenia/apelu
w sprawie uchylenia decyzji polskiego sędziego w sprawie Turowa nie został przyjęty.
Wyniki głosowania:

za - 4 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrnało się - 10 radnych.
W chwili głosowa?nia obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowa?nia imiennego stanowi załąrznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM dodal, że ustawa o samorządzie grninnym art. 20 ust. la mówi,
źe zmiany do porządku obrad wprowadza się bezwzględną większością głosów, dlatego
wniosek zostaje oddalony i nie będzie zmiany porządku obrad. Wniosek nie zostal
przyjety.

Nikt więcej nie zło$ł wniosku o zmianę porządku obrad.
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Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji:

a) stwierdzenie quorum,

b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z LVII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie między

sesjami, w tym z wykonania uchwal Rady Miejskiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między

sesjarni.

5. Sldadanie interpelacji i zapytań przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Informacja dotycząca bieżącej sytuacji w rolnictwie i leśnictwie na terenie Gminy

Sępólno Krajeńskie:

a) informacja Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- dyskusja

b) informacja Inspekcji Weterynaryjnej w Sępólnie Krajeńskim,
- dyskusja

c) informacja Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy
w Bydgoszczy,

- dyskusja

d) informacja Biura Powiatowego Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej w
Sępólnie Krajeńskim,
- dyskusja

e) informacja Gminnej Spółki Wodnej w Sępólnie Krajeńskim,
- dyskusja

f) informacja Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji
Rolnictwa w Sępólnie Krajeńskim,
- dyskusja

g) informacja Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Sępólnie
Krajeńskim,
- dyskusja

h) informacja Nadleśnictwa Lutówko,
- dyslcusja

i) informacja Nadleśnictwa Runowo,
- dyskusja

j) informacja Nadleśnictwa Zarnrzenica,
- dyskusja.
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8. Założenia orga?nizacyjne oświaty gminnej na rok szkolny 2023/2024 wynikające
z analizy przyjętych arkuszy organizacyjnych.

9. Podjęcie uchwal w sprawie:

a) zmieniająca uchwalę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie,

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok,

c) udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego,

d) zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Sępólno Krajeńskie za
2022 rok,

e) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu
Interdyscyplinarnego w Sępólnie Krajeńskim,

f) przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do konkursu w rarnach dzialania
8.24 ,,Usługi społeczne i zdrowotne: tworzenie CUS z realizacją usług
społecznych" w rarnach środków prograrnu Fundusze Europejskie dla
Kujaw i Pomorza na lata 2021-2027,

g) powołania Zespołu ds. zaopiniowania ka?ndydatów na ławników na
kadencję 2024-2027,

h) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości lokalowych
położonych w Niechorzu, gm. Sępólno Krajeńskie,

i) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu Gminnemu Przedszkolu
nr 3 w Sępólnie Krajeńskim.

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego Rady o
udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i zapytania
zgłoszone na poprzedniej sesji.

11. Odpowiedzi na wolne wnioski.

12. Zakończenie sesji.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z LVII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłoźony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie zapytał
radnych o ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związku z powyższ3mn Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.
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Protokół z LVII sesji Rady Miejskiej został przy5e;'ty następującymi głosami:
za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się- O radnych.

W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.
Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Przewodnicza,cy RM zamknąl ten punkt i przeszedł do kolejnego.
Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie

między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.
Przewodniczący RM poinformowal, źe sprawozda?nie zostało przesłane za pomocą
poczty elektronicznej.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił sprawozdanie z dzialalności między
sesjarni RM tj. od dnia 31 maja 2023 roku do dnia 28 czerwca 2023 roku.
W trakcie omawiania sprawozdania Burmistrz Sępólna Krajeńskiego poprosił
o uczczenie minutą ciszy pamięć Pani Barbary Stasierowskiej.
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu.
Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.
Głos zabrał radny RM Antoni Dolny, który zadał pytanie do sprawozdania cyt.:
,,w dniu 31. 05 podpisano umowę na świetlicę wiejską w Zbożu, tak? Ale nie ma żadnej
zmiany, że tarn było współpraca z Panem, spotkanie z Panem Wojewodą i z posłem.
Dlaczego to w sprawozdaniu zostalo pominięte? W sprawozdaniu, jak czytarn Pana
Przewodniczącego jest zamieszczone, że uczestniczył w tyrn spotka?niu Pan Wojewoda
i uczestniczył Pan Poseł, a w Pana nie ma."
Następnie radny RM Antoni Dolny zapytal cyt.: ,,dlaczego tylko jest złożone wniosek
jeden na budowę i bardzo dobrze, świetlicy wiejskiej w Zbo,i, a dlaczego Pan
Burmistrz nie przystępuje do drugiego wniosku, aby wreszcie pobudować nową
świetlicę na terenie Skarpy. Tarn przecież się :"., prosi, bo ten budynek nie nadaje się
calkowicie do u$tku jako na świetlicę wiejską."
W dalszej kolejności radny RM Dolny stwierdził, że cyt.: ,,wniosek padł na zadaszenie
w Wiśniewie w szkole, bardzo dobrze, Panie Burmistrzu, składać wniosek na budowę
tej sali gimnastycznej w Zalesiu przy tej szkole. Pan to obiecal, że to będzie, a to
jeszcze można realizować bo to była inwestycja na 3 lata: 2001 rok, 2022, 2023. Jest
to moim zdaniem aktualne. Dziękuję."
Głos zabral Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który wyjaśnił, że jeżeli chodzi
o informację dotyczącą podpisania umowy, to faktycznie w tym momencie tez był Pan
Poseł i Pan Wojewoda. Dodał, że w poprzednim sprawozdaniu była informacja, że do
ta?kiego spotkania dojdzie, więc można sobie to odtworzyyć i zobaczyć, a jeżeli Panu
radnemu brakuje tego w sprawozdaniu to potwierdza, że w tej uroczystości oprócz
wszystkich przedstawicieli sołectwa uczestniczyła w tyrn również Pani Dyrektor.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego dodał, że oczyw'ście można opisywać ka?żde
wydarzenie szeroko i jeżeli jest taka potrzeba to tak będzie robione. Faktycznie, było
informowane, ze będzie podpisanie w obecności Pa?na Wo3ewody i Pana Ministra w
poprzednim sprawozdaniu. Natomiast w tym dniu doszło do uroczystego podpisania
z Prezesem ZTiU, który wygrał przetarg na tę świetlicę.
Następnie stwierdził, ze co do kolejnych pytań Pana radnego nie będzie się odnosił do
spraw, które Pan stwierdził o świetlicy w Skarpie, poniewa?ż jest to nieprawda.
Natomiast jeżeli chodzi o wnioski dotyczące zadaszenia istniejących boisk, to były one
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dyskutowane na posiedzeniach komisji. Komisja wskaza?ła, że teraz nale,0 zlo0ć
wniosek na zadaszenie boiska w Wiśniewie.

Przewodniczący RM zwrócił się do Pani Ewy Czeszewskiej Prezes Stowarzyszenia
,,Pozytywnie zakręceni". Poinformował, że zabranie głosu ma dotyczyć informacji
złożonych przez Pana Burmistrza oraz poprosił, aby trzymać się treści. Dodał,
że zapraszal Panią Prezes na spotkanie z Przewodniczącym RM lecz Pani nie przyszła,
dlatego przypomina o ustaleniach dot. tylko informacji Pana Burmistrza.

Głos zabrała Pani Ewa Czeszewska Prezes Stowarzyszenia Pozytywnie zakręceni,
która cyt.: ,,Chcialabyrn się ustosunkować tutaj do wypowiedzi Pana Burmistrza
odnośnie świetlicy wiejskiej, że to jest tutaj Pana Dolnego jakaś tarn, jakiś wniosek,
bo to jest nieprawda. Sanepid krótko przed przekazaniem tutaj sołectwa, jeszcze jak
byłarn sołtysem, były ustalenia z Sanepidem, była pani z Sanepidu, przedstawiciel
właśnie z Sanepidu, dwie przedstawicielki z gminy i były ustalenia, że w związku z
tym, że ściany świetlicy są trwale zawilgocone, mialo dojść do ponownego remontu
calej świetlicy, wewnątrz budynku ściany miały być wykonane. Do dnia dzisiejszego
to nie jest zrobione. Ta?kże tutaj Pan Dolny akurat ma racje, że świetlica tak naprawdę
nie jest do u)sytku, a przypominarn, że trwałe zawilgocenie ścian może powodować
grzybice, m.in. grzybice płuc, które są praktycznie nieuleczalne i często powodują
zgon. Dziękuję."

Nikt więcej nie zabrał głosu dlatego Przewodniczący RM zarnknąl ten punkt
i przeszedł do kolejnego punktu według porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami.

Pan Fra?nciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
wyjaśnil że informacja z dzialalności w okresie między sesjarni została przesłana
radnym za pomocą poczty elektronicznej.

Następnie Przewodniczący RM odczytał w/wyrn. informację oraz informację o ilości
posiedzeń komisji RM.

Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do informacji.

Pyta?ń nie było, wobec tego Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do
kolejnego.

Ad. 5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

Przewodniczący RM poinformował, ze między sesja?rni nie została złożona żadna
interpelacja ani zapytanie oraz zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zło,?ć dziś
interpelację lub zapytanie, jeśli tak to poprosił o jej odczytanie i złożenie na jego ręce.

Nikt nie zło,?ł interpelacji i zapytania, dlatego Przewodniczący RM zamknąl ten punkt
i przeszedł do kolejnego.

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.

Nikt z radnych nie zabrał głosu.

Głos zabrala Prezes Stowarzyszenia Pozytywnie zakre;ceni Pani Ewa Czeszewska,
która cyt.: ,,Wnoszę o złożenie wniosku o budowę sali gimnastycznej przy Szkole
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Podstawowej w Zalesiu z odpowiednich projektów rządowych. Drugie, proszę aby Pan
Burmistrz nie, nie wprowadzal w błąd Pana Przewodniczącego. Uzasadnienie: na sesji
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31 maja, Pan Burmistrz w trakcie
odczytywania przez moją osobę wniosków, gestem głowy do Pana Przewodniczącego
zainicjowal przerwanie przez Pana Przewodniczącego mojej wypowiedzi. Punkt 6
odczyta?ny przez Pana Przewodniczącego to wolne wnioski i informacje, po czym Pan
Przewodniczący na gest Pana Burmistrza zabrania udzielać mi informacji, co zawarty,
co zawarte jest w tytule punktu 6. Fakt ten zostal nagrany przez karnery rejestrujące
sesję i jest możliwość obejrzenia zapisu na YouTube, bądź na KanalelO. Jest to
zachowanie niedopuszczalne. Trzecie, proszę o podanie terminu remontu świetlicy
wiejskiej w Skarpie, zgodnie z ustaleniami Sanepid, Sanepid. Decyzją przedstawiciela
Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemicznej mia?ł zostać wykonany remont wszystkich
ścian wewnętrznych budynku świetlicy wiejskiej w Skarpie. Do tej pory nie wykonano
remontu. Pragnę przypomnieć, że trwale zawilgocenie ścian budynku moźe
powodować różnego rodzaju choroby, w tym grzybice np. płuc, której leczenie jest
bardzo ciężkie. I czwarte, proszę o informację na jakim etapie są ustalenia
z Zarządem Wojewódzkim w sprawie podłączenia drugiego ciągu odwodnienia
w miejscowości Skarpa. Przypominarn, źe te ustalenia trwają od 2019 roku. Myślę, źe
już czas podjąć decyzje jakieś. Dziękuję."

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM poinformował, że z informacji
nie ma nic do przekazania, następnie zarnknąl ten punkt porządku obrad i przeszedł
do kolejnego.

z

Ad. 7. Informacja dotycząca bieżącej sytuacji w rolnictwie i leśnictwie na
terenie Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal, że informację w tym temacie radni otrzyrnali
w materialach sesyjnych.

a) informacja Burmistrza Sępólna Krajeńskiego

Przewodniczący RM poprosił Pana Jarosława Derę Kierownika Referatu Gospodarki
Komunalnej i Rolnictwa o przedstawienie informacji.

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa przedstawl powyższą
informację w prezentacji.

Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która stwierdziła, że zastanawia
się nad zadłużeniem z ubiegłych lat, czy nie jest to ściągalne, a także co jest powodem
tego, że to tak długo trwa?

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa stwierdził, że pytanie to
nale$ skierować do Pani Skarbnik ale podejrzewa, że są to problemy ze ściągnięciem
ze względu na sytuację finansową albo jeszcze inne, różne czynniki.

Nikt więcej nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł
do kolejnego podpunktu.
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b} Informacja Inspekcji Weterynaryjnej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poprosił Panią Małgorzatę Majewską Powiatowego Lekarza
Weteryna?rii w Sępólnie Krajeńskim o przedstawienie informacji.

Pani Malgorzata Majewska Pow'atowy Lekarz Weterynarii wyjaśniła, że uzupełni
przesłaną wcześniej informację o wiadomości bieżące i o bieżące choroby, które
nękają nasz kraj oraz udzieli odpowiedzi na ewentualne pytania.
Poinformowała, że jeżeli chodzi o statystykę dot. występowania afrykańskiego pomoru
świń w kraju to w 2021 roku były 124 ogniska, w 2022 roku wystąpiło tylko 14 ognisk
u świń, natomiast w tym roku jest już tych ognisk 6, gdzie 5 z nich wybuchło w
miesiącu czerwcu. Pierwsze ognisko w kwietniu, w województwie dolnośląskim, w
powiecie lubańskim, w gospodarstwie, gdzie było 16 sztuk świń w tym 5 loch. Drugie
ognisko wystąpiło w czerwcu w województwie wielkopolskim, w powiecie Międzychód,
gdzie było 94 sztuki świń, w tyrn 6 loch. Trzecie ognisko w województwie lubelskim,
w powiecie Radzyń, gdzie było 109 sztuk, w tym 11 loch. Czwarte ognisko w
województwie warmińsko-mazurskim, w powiecie Gołdap, gdzie było 682 sztuki świń,
w tyrn 146 loch. Piąte i szóste ognisko wystąpiło w województwie lubuskim, w
powiecie parczewskim, gdzie ognisko piąte to tuczarnia, gdzie było 1216 sztuk,
ognisko szóste wystąpiło na dniach i nie ma bliższych informacji na ten temat.
Natomiast jeżeli chodzi o występowanie wirusa u dzików to do dnia dzisiejszego
województwo kujawsko- pomorskie jest ostatnim województwem gdzie tego wirusa u
dzików nie stwierdzono. Natomiast w kraju w 2021 roku dzików padłych i
odstrzelonych było 3214 sztuk, w 2022 roku było o tysiąc mniej, czyli 2113 sztuk,
natomiast do połowy tego roku jest już niestety 1794 takich przypadków i głównie
dotyczą województwa dolnośląskiego, lubelskiego, podkarpackiego i mazowieckiego.
Następnie Pani Majewska wyjaśniła, że jeżeli chodzi o wysoce zjadliwą grypę ptaków,
to w tym roku w województwie kujawsko-pomorskim było 14 przypadków wykrycia
tego wirusa u ptactwa dzikiego, gdzie głównie były to mewy śmieszki - w tym roku
wirus bardzo atakuje właśnie ten gatunek. Wystąpiło jedno ognisko w miesiącu
styczniu u drobiu, u indyków w województwie grudziądzkim. W kraju u drobiu było
59 przypadków występowania grypy ptaków w stadach drobiu i najwięcej było w
woj ewództwie wielkopolskim bo 31 przypadków, a najwięcej w powiecie kaliskim. Pani
Majewska wyjaśniła, że jeżeli chodzi o ptactwo dzikie to było 108 przypadków i
rozkłada się to równomiernie na terenie całego kraju: w województwach po
kilkanaście przypadków, a najwięcej jest w województwie pomorskim.
Pani Majewska odniosła się do medialnej choroby kotów gdzie wyjaśniła, źe nie ma
za dużo wiedzy na ten temat. Wiadomo, że przebadano 11 kotów, z tego u 9
stwierdzono wirus, który występuje u ptactwa jako grypa ptasia pod typu H5N1.
Przebadane koty były z terenu Poznania, Trójmiasta i Lublina. Liczba ta nie jest
znacząca w sensie badania. Liczba kotów, która padła z podobnymi objawarni było
około 80 w Polsce. Jedyne, co wykluczono to, że nie jest to ten sarn wirus, który nęka
mewy śmieszki oraz żródła nie udalo się ustalić i będą prowadzone dalsze badania.

Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Caos zabrał radny RM Zdzisław Szwarc, który chciał się dowiedzieć jakie są objawy u
kotów i jak te choroby przebywają.

Pani Małgorzata Majewska wyjaśniła, że objawy są ze strony układu oddechowego:
niewydolność oddechowa i objawy ze strony układu nerwowego, które są bardzo ostre
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i nie reagują na leczenie. Dodała, że objawy te są również, podobne do innych chorób
występujących u kotów, więc nie jest to proste do rozstrzygnięcia.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł
do kolejnego podpunktu.

c) informacja Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy
w Bydgoszczy

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że podczas obrad sesji nie jest obecny żaden
przedstawiciel tej jednostki oraz dodał, że jeżeli są jakieś pytania zostaną one
przekazane, celem uzyskania odpowiedzi.

Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i przeszedł do
kolejnego podpunktu.

d) informacja Biura Powiatowego Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej
w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poprosił Pana Stanisława Drogosia Przewodniczącego
Powiatowego Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej o przedstawienie informacji.

Biura

Pan Stanisław Drogoś podziękował za zaproszenie na sesję oraz poinformował, że nie
będzie odczytywał informacji przesłanej wcześniej. Dodał, że Kujawsko-Pomorska
Izba ma głównie za zadanie opiniowanie i wnioskowanie. Są to dwie główne rzeczy,
które wykonuje Kujawsko-Pomorska Izba, która na terenie powiatu sępoleńskiego
opiniuje dość dużo różnych opinii bo jest dość duże zainteresowanie dzierżawarni,
sprzedażą gruntów, wstrzymywaniem egzekucji komorniczych, jeżeli jest możliwa i
słuszna. Izba Rolnicza uczestniczy także w różnych programach. Pan Drogoś
wyjaśnił, że w kwestii suszy miał moźliwość rozmowy z Dyrektorem w Bydgoszczy jak
dziala ta aplikacja. Stwierdził, że jest to nieadekwatne ponieważ na pomiarach z
Puław, które dla Pana Drogosia są niemiarodajne, określa się suszę na danym terenie.
Natomiast dane z Minikowa potrzebne są do obliczania strat, które otrzyrnuje się z
ODR z Minikowa, gdzie są specjalne tabele, na których się bazuje. Dyrektor w
Bydgoszczy stwierdzil że on tylko podpisuje bo to się ,,wrzuca" do komputera,
komputer to ,,mieli" i na tym polega określanie suszy. Pan Drogoś stwierdził, że z tego
co wie to w zeszłyrn roku była susza, były wnioski, przyznania lecz pieniędzy nadal
nie ma, a jest już kolejna susza. Dodał, że były interwencje przez wojewódzki związek,
lecz nadal jest wszystko wstrzyrnywane. Pan Drogoś wyjaśnił, że dość mocno widać
suszę w zbożach jarych, oziminy trochę mniej ucierpiały i nie wiadomo co z tym
będzie. Występują jeszcze przyrnrozki i jeszcze inne te, na które jest powoływana
komisja z gminy i w tyrn Izba ma jakiś wpływ i może uczestniczyć w szacowaniu tych
szkód. Poinformował, że Izba zostala odsunięta w pierwszyrn etapie z szacowania strat
spowodowanych przez zwierzynę leśną poniewa", komisja, która jest powoływana to
ODR albo lasy państwowe i jeżeli jest jakaś niezgodność to dopiero w odwołaniu
przedstawiciele Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej uczestniczą w szacowaniu tych
strat oraz sprawdzają czy są one zgodne i jak to przebiega. Pan Drogoś wyjaśnił, że
nie oznacza to, iż rolnicy nie mogą przyjść do Izby i poprosić, że w trakcie tego
pierwszego szacowania być obserwatorem i podpowiedzieć co i jak trzeba zrobić, bo
jest to szacowanie i różnie ludzie to widzą.
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Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Caos zabra?ł radny RM Zdzisław Grzeca, który chciał się dowiedzieć, czy określenie
suszy to tylko na podstawie Puław i tamtych terenów, czy marny jakieś stacje na
naszyrn terenie.

Pan Stanisław Drogoś wyjaśnil że Puławy mają radary pogodowe i na podstawie tych
radarów oni określają ile u nas spadło deszczu.

Radny RM Grzeca zapytał, czy sprawdzają to nad naszym terenem.

Pan Drogoś stwierdził, że tak lecz jest to nieadekwatne z tego względu, że są to deszcze
przewa?żnie miejscowe. Dodal, że przy deszczu długim, krajowym jest to bardziej
prawdopodobne, poniewa?;ź jest to na zasadzie ,,u sąsiada padalo a u mnie nie" i
określenie tego na gminę, czy na daną wioskę jest ?dopotliwe i nierealne. Pan Drogoś
dodał, że Komisja Rolnictwa zwraca?ła się o postawienie stacji na terenie Sępólna oraz
stwierdził, ze u Pana Drogosia stała taka stacja 12 lat, która mogła informować, lecz
Puławy nie były zainteresowane tyrn, aby ją podłączyć i brać pod uwagę odczyty z tej
stacji. Podobna odpowiedż była na tej sarnej zasadzie, że gmina może sobie kupić,
postawić, ale nie wiadomo czy oni ją włączą, to jest wątpliwe.

Przewodniczący RM zabra?ł głos i podziękowal Panu Stanisławowi Stró,$ńskiemu,
który wspólnie z Przewodniczącym RM szacowal szkody spowodowane przez
zwierzynę, gdzie dochodziło się z rolnikami do porozumienia. Podziękowal za
doświadczenie i zaangaźowanie.

Pan Drogoś dodal, źe kadencja Kujawsko-Pomorskiej Izby kończy się w tyrn roku i
wybory odbędą się we wrześniu dlatego bardzo serdecznie dziękuje wszystkim
instytucjom, wszystkim organizacjom, które współpracowały z Kujawsko-Pomorską
Izbą Rolniczą w Sępólnie. Serdecznie podziękował samorządowcom, Panu
Burmistrzowi i Panu Przewodniczącemu bo kiedy zwracał się do wszystkich to
zostawal bardzo dobrze zalatwiany. Jeszcze raz podziękował i ?czył owocnych obrad.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i przeszedł
do kolejnego podpunktu.

e) informacja Gminnej Spółki Wodnej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poprosił Pana Andrzeja Basińskiego Przewodniczącego Gminnej
Spółki Wodnej w Sępólnie Krajeńskim o przedstawienie informacji.

Pan Andrzej Basiński poinformował, że sprawozdanie pisemne zostalo Radzie złozone
i dlatego opowie ogólnie o tym co się działo w Spółce przez ostatni rok. Dodał, że
Spółka ze wszystkimi pracami jest na bieżąco lecz te suche okresy lata wcale nie są
sprzyjające dla spółki. Wbrew pozorom rowy chętniej zarastają, dreny w których nie
płynie woda się zamulają, zapiaszczają się i są coraz trudniejsze do utrzymania. Susze
wcale nie są korzystne, a urządzenia trzeba utrzyrnywać w drożności poniewa?ż ka?;żde
większe opady mogą spowodować duże problemy. Za przyldad można podać rok 2017,
kiedy to w lipcu jednego dnia miej scami napadało ponad 150 litrów i wówczas zrobiły
się problemy.
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Pan Basiński dodał, że w ostatnim roku Spółka zakupiła w rarnach programu z
ARiMRu drugą już koparkę Mecalac o wartości prawie 600 tys. Zł, gdzie Spółka
uzyskała dotację w wysokości 80% do tej koparki. Koparka wraz z ca?łyrn
wyposa?żeniem została zakupiona we wrześniu. Pan Basiński dodał, że Spółka jest w
trakcie ostatniego zakupu w rarnach tego sa?rnego prograrnu, ponieważ było tarn do
wykorzystania milion złotych. Wyjaśnil że wnioski Spółka ma zatwierdzone już,
sprzed dwóch czy trzech lat lecz Agencja pozwoliła wykonać jeden wniosek,
a następnie moźna realizować kolejny. W tym momencie Spółka jest w trakcie
realizacji kolejnego wniosku: zakupu ciągnika, lawety i paru innych drobnych rzeczy
m.in. do różnych prac, ale też do przewoźenia małej koparki gąsienicowej.
Spółka Wodna dziala również w tzw. lokalnym partnerstwie wodnym. Obecnie pracują
nad zmianarni prawnyrni dla spółek wodnych. Dodal, źe nasze partnerstwo czyli nasze
spółki wodne wiodą prym bo jak sarne czegoś nie wymyślą i czegoś nie podadzą dalej
to właściwie niewiele się dzieje bo większość spółek w wielu miejscach, w wielu
gminach, w wielu powiatach dzialają jak dzialają. Pan Basiński stwierdził, że u nas
szczęśliwie wszystkie czte:ty spółki dobrze działają i jeszcze im się trochę chce.
Wyjaśnił, że były pomysły, aby spółki przekazać gminom, a właściwie całe melioracje
przekazać jako zada?nia własne gminy. Spółki przeciwstawiły się temu oraz w tym
wniosku uzyskały poparcie grniny i sprawa 5est już zamknięta. Pan Basiński wyjaśnił,
źe niedługo odbędzie się spotkanie Wojewódzkiej Rady Lokalnych Partnerstw,
podczas którego zostaną takie sprawy omówione. Dodał, że Spółka wymyśliła parę
rzeczy, które można zrealizovvać. w rarnach różnych programów, gdzie chodzi m.in. o
takie rzeczy, że rolnicy, którzy są członkarni spółek, a mają urządzenia melioracyjne
powinni być w jakikolwiek sposób wspierani w rarnach prograrnów w ARiMRze. Nawet
w rarnach zwykłych, podstawowych dotacji, ponieważ, ci rolnicy ponoszą większe
koszty w swoim gospodarstwie tylko dlatego, że mają urządzenia melioracyjne. Dodal,
że mają nadzieję, że to zadziała ponieważ byli przedstawiciele z Ministerstwa
Infrastruktury, którzy również pracują nad rozwiązaniarni, ale jak wiadomo jest przed
wyborarni, więc nie wiadomo, czy wszyscy będą się mocno tyrn zajmować.
Pan Basiński stwierdził, że Spółka korzysta z dotacji wojewody, marszalka, gdzie
częściowo pieniądze dotuje gmina, a część marszałek, dlatego można szczęśliwie z
tych pieniędzy skorzystać.
Następnie Pan Basiński poprosił Pana Burmistrza oraz radnych, aby przy tym
ostatnim zakupie mogli trochę wspomóc Spółkę bo przy poprzednim zakupie Spółka
sobie poradziła sama. Dodał, źe w Spółce jest tak, źe z biedą jest na co dzień i Spółka
nauczyła się z nią ?c. Spółka ma czterech stałych pracowników, którzy pracują,
maszyny pracują. Ponadto poinformował, źe uzyskał informację, że ci sarni
pracownicy z urzędu pracy (a takich Spółka miała dwóch - raz byli na zasiłku, raz
pracowali w Spółce w ramach prac) nie mogą trafić do Spółki przez jakiś okres i w
związku z tym będzie to problem dla nich, jak i dla Spółki.
W następnej kolejności Pan Basiński odniósł się do aktualnej suszy, gdzie wyjaśnił
że na słabych glebach, w wielu rejonach naszej grniny ludzie będą mieli naprawdę
bardzo du0 problem. Z zasiewu zbóż jarych nie będzie kompletnie nic, bo na tych
ziemiach wypaliło już wszystko. Dodal, że jest część ozimin, które nie dadzą plonów,
dlatego ze zostały wypalone, a ostatnie deszcze pomogły tym, które ?ły. Stwierdził,
że trochę lepiej wyglądają okopowe, kukurydze, ale uwa?źa że sytuacja będzie ba?rdzo
trudna. Pan Basiński stwierdził, że teraz się dobrnie do iiw, a ceny w pierwszym
okresie na pewno nie będą wysokie, a sporo gospodarstw ma sporo płatności przed
sobą i przy sprzeda0 po tak niskich cenach jakie na pewno będą, gdzie po dokonaniu
i zalatwieniu tych płatności to dla wielu gospodarstw może być na skraju bankructwa.
Będzie to bardzo trudna sytuacja bo jeżeli nie znajdzie się jakieś rozw'ązanie
pomocowe dla wielu gospodarstw i będzie to jedno z trudniejszych lat. Sytuacja była
naprawdę, bardzo trudna bo mamy za sobą bardzo wysokie koszty. Dodał, że jeżeli
ktoś zapłacił 5 tys. zł za saletrę, a teraz sprzeda 4 tony pszenicy przy tej suszy po 800
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zł, to będzie miał 3200 zł za hektar pszenicy, gdzie nie ma mowy o innych nawozach,
wydatkach, gdzie paliwo w całyrn sezonie tanie nie było. Stwierdzil że mówi to po to,
aby uświadomić sobie, że wielu rolników nie będzie miało łatwego roku przed sobą.

Informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Caos zabral radny RM Zdzisław Szwarc, który chcialby uzyskać informację jaka kwota
wpływa ze składek rolników na konto Spółki Wodnej oraz czy są jakieś du?że
zaległości.

Pan Basiński stwierdzil że nie powie dokładnie, ale 5est to kwota nieca?łe 200 tys. zł
a na dzień dzisiejszy zaległości są na poziomie 30 tys. zł. Zaległości dotyczą nie tylko
jednego roku lecz i poprzednich lat. Wyjaśnił, że jest to spowodowane różnymi
sytuacjarni np. losowymi lecz z czasem te zaległości spływają. Poinformował, że to nie
jest problem.

Następnie radny RM 8zwarc dopytał o dofinansowanie rządowe, które otrzyrnała
Spółka na bieżącą dzialalność w wysokości 63 500 ZŁ Zapytal na co zostaną
przeznaczone.

Pan Basiński wyjaśnil że mowa jest o dotacji wojewody, które SEI zawsze na zlecone
prace, czyli Spółka określa do:ldadnie co będzie zrobione, np. ten rów, ten kanał, tą
meliorację i to musi zostać przedstawione do kontroli, zostaje to skontrolowane,
a pieniądze wypłacone.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję i przeszedł
do kolejnego podpunktu.

f) informacja Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji
Rolnictwa w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poprosił Pana Sławomira Majnerta Kierownika Biura
Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Sępólnie
Krajeńskim o przedstawienie informacji.

Pan Sławomir Majnert podziękował za zaproszenie na sesję i dodal, źe w swojej
informacji zawsze zawiera konkretne dane czyli konkretnie wypłacone kwoty jakie
Agencja w danyrn roku wypłaciła. Następnie przedstawił w/wym. informację.

Informacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Przewodniczący RM podziękował za cenne informację nie tylko dla rolników, którzy
są tutaj na sali sesyjnej, ale także dla tych, którzy oglądają sesję za pomocą internetu
na stronie naszej gminy, po czym zaprosił do dyskusji.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Szwarc, który zapytał o nowe zasady dopłat do
materiału siewnego. Poinformował, że podobno będą one zwiększone dla tych
rolników, którzy wycofają wnioski złożone do 25 czerwca. Następnie zapytał, czy
potrzeba jest prowadzenia rejestru wybiegu i wypasu bydła, czy wystarczy na
oświadczenie bo podobno nastały zmiany.
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Pan Majnert odniósł się do pierwszego pytania dot. materiału siewnego informując,
Że w tyrn roku będą dwa nabory. Jeden nabór będzie z pomocy
de minimis, a drugi z pomocy publicznej. Dodał, że na ten pierwszy nabór jest już
prowadzony, a na drugi jeszcze nie. To wybór producenta, na który nabór się
zdecyduje. Trudno jest równieź powiedzieć jakie będą stawki w pomocy de minimis,
bo to zale$ ilu się zgłosi producentów oraz jakie będą współczynniki. Odpowiadając
na drugie pytanie Pan Majnert wyjaśnił, że nie chce autorytatywnie na to pytanie
odpowiedzieć i odpowiedzi udzieli po sesji.

Głos zabrał Pan Stanisław Drogoś Przewodniczący Biura Powiatowego Kujawsko-
Pomorskiej Izby Rolniczej, który odniósł się do informacji w sprawie kół gospodyń
wiejskich. Wyjaśnił, że koła gospodyń wiejskich zostaly opatentowane
i zasłrzeżone, w tej chwili trzeba będzie odprowadzać pieniądze za korzystanie z tego.
Dodal, że jest to nowość, którą wprowadził Krajowy Związek Kółek i Organizacji
Rolniczych, czyli Pan Serafin.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję i przeszedł
do kolejnego podpunktu.

g) informacja Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w 8ępólnie
Krajeńskim

Przewodniczący RM poprosił Pana Stanisława Rakowskiego Kierownika Powiatowego
Zespołu Doradztwa Rolniczego w Sępólnie Krajeńskim o przedstawienie informacji.

Pan Stanisław Rakowski wyjaśnil że Kujawsko-Pomorski Ośrodek Doradztwa
Rolniczego działa na calym województwie i podlega pod Ministerstwo Rolnictwa, w
związku z czyrn dzia?łania te są koordynowane, prowadzone i sprawozdania
przekazywane są do Ministerstwa Rolnictwa. Dodal, że na dzień dzisiejszy w
Powiatowym Zespole na terenie działania trzech gmin od 1,5 tygodnia pracuje 5 osób.
Stwierdzil że sprawozdanie za ten okres niewiele różni się od poprzednich
sprawozdań, natomiast chciałby zwrócić uwagę na kilka rzeczy, które już były
poruszone mniej lub bardziej.
Pan Rakowski stwierdził, że problem suszy nawiedza gminę dość regularnie lecz
niestety z tą suszą walczy się dość trudno. Nie od nas zale$ nawilgotnienie, ilość
opadów oraz kiedy on spadnie ponieważ to też jest bardzo du,$ problem, że te średnie
opady wcale nie są tak diarnetralnie różne od średnich z wielolecia. Natomiast te
okresy bezopadowe powodują w konkretnych uprawach bardzo duże straty. To w tych
uprawach, które w danyrn momencie mają największe zapotrzebowanie na wodę i
dlatego mówimy, że te zboża jare w tyrn roku, na glebach słabych i bardzo słabych
cierpią tak mocno poniewa?ż w tyrn okresie one potrzebowaly tej wody.
Następnie Pa?n Rakowski odniósł się do tematu stacji meteorologicznych.
Ministerstwo a bardziej IUNG Pi?iławy bazuje nie tylko na ilości opadów co są bardzo
punktowe, bardzo często intensywne i nie pokrywają calość powierzchni co na
uwilgotnieniu czyli na podstawie zdjęć i odpowiednich filtrów jest określana
wilgotność czy ilość wody, która jest potencjalnie na danym terenie dostępna dla
roślin. Dodal, że sarne punktowe stacje dają obraz punktowy i naniesienie tego na
całość powierzchni daje pewne zniekształcenia, daje punktowe różne dane, które
za?rnazują ogólny stan uwilgotnienia. Dlatego IUNG Puławy malo chętnie korzysta z
tych dokładnych punktowych informacji na korzyść mniej doldadnego, ale jak gdyby
zbieranego z całej powierzchni tego obszaru. Pan Rakowski stwierdził, że jest to dość
złożony problem lecz Kierownik Dera pokazal, że IUNG Puławy określił dla naszego
obszaru okresy 10-dniowej suszy, więc nie wiadomo, czy będzie decyzja o składaniu
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wniosków na szacowanie, ale jeżeli taka decyzja będzie to oczywiście ODR będą
pomagały rolnikom w składaniu tych wniosków o szacowanie strat suszowych.
Pan Rakowski stwierdził iż ma nadzieję, że zbliża się do końca okres przyjmowania
wniosków obszarowych, które są w tym roku bardzo trudnyrn, skomplikowanyrn
zadaniem i również trudnym psychicznie, poniewa;I wiele rzeczy zostało na nowo
zdefiniowanych, na nowo pouldadanych np. ekoschematy. Rolnicy bardzo mocno się
denerwują, gdzie nietrudno się dziwić poniewa?ż mowa o ich pieniądzach, o ich
dochodach i wymaganiach, które są związane z ich ewentualnym otrzymaniem tych
przychodów. Pan Rakowski stwierdził, że jest tu mowa o milionowych przychodach
konkretnych rolników, bardzo często począwszy od tych, którzy nie mają du$ch
środków a skończywszy na tych większych zakładach czy też gospodarstwach, które
też muszą się znależć w tym schemacie. Schematy te często powodują wiele napięć i
wiele problemów związanych często z kilkukrotnym podchodzeniem do sprawy, gdzie
zdarzały się wnioski, że były robione po kilkanaście razy aż do momentu wysłania.
Dodał, że ma nadzieje iż z końcem czerwca fala kulminacyjna rolników już, minęła,
lecz jeszcze kilka wniosków trzeba zrobić. Pan Rakowski stwierdzil że tak jak mówił
Pan Kierownik to bardzo trudny rok pod względem ilości i mnogości róźnych zada?ń,
które sprawiają, że trzeba być na bieżąco, co wcale nie jest prostym zadaniem.
System, który funkcjonuje w tym roku został już wielokrotnie zmieniany, poprawiany.
Inna interpretacja często powodowała, że trzeba było niektóre wnioski zrobić na nowo,
czy poprawić. Stwierdził, że jest to cięźki czas i ma nadzieję, że drugie półrocze będzie
łaskawsze. Następnie Pan Rakowski zaprosił na targi, które odbędą się w najbliższą
sobotę i w niedzielę, 1 i21ipca w Minikowie. Dodał, że jest to duża, targowa impreza,
gdzie można pooglądać maszyny, zwierzęta, ale też mozna kupić kwiaty, czy jakieś
sadzonki drzew i krzewów.

Informacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos ponownie zabrał Pan Sławomir Majnert, który stwierdził, że kierownik ODR
mówił o przyjmowaniu wniosków, które w tyrn roku są wyjątkowo skomplikowa?ne, a
ODR wypełnia te wnioski dla rolników za darmo.

Pan Rakowski wyjaśnił, że decyzja ministra jest taka, ze wnioski obszarowe oraz
prograrny i plany nawozowe ale do ekoschematu nawożenie ODR wykonuje za darmo.
Żaden z pracowników ODR nie pobiera za to opłaty. Jest to zwolnione na ten rok. Co
będzie później, nie wiadomo.

Przewodniczący RM stwierdził, że jest niezmiernie miło kiedy kierownik jednostki
dotyczącej rolnictwa składa podziękowania i zwraca uwagę na ogrom pracy drugiemu
kierownikowi również związanemu z rolnictwem, co św'adczy o bardzo dobrej
współpracy.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł
do kolejnego podpunktu.

h) informacja Nadleśnictwa Lutówko

Przewodniczący RM poprosił Panią Wiolettę Sieg Zastępcę Nadleśniczego
Nadleśnictwie Lutówko o przedstaw'enie informacji.

W

Pa?ni Wioletta Sieg przedstawiła w/wym. informację za pomocą prezentacji
multimedialnej, której wydruk stanowi załącznik nr 17 do protokołu.
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Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrał radny RM Leszek Kąkol, który stwierdził, że w związku z tym, że na
świecie i w Polsce ubywa lasów, to Nadleśnictwo Lutówko zasadziło średnio 60
hektarów lasów, a chciałby się dowiedzieć jaki jest wyrąb lasów?

Pani Wioletta Sieg wyjaśniła, źe to co jest wycięte to jest również odnawiane, więc
każda powierzchnia, która została wycięta, zosta?ła również odnowiona, zarówno przez
odnowienie naturalne jak i sztuczne. Dodała, że nie ma możliwości, źe coś zostalo
wycięte, a nie zostało odnowione.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknąl dyskusję i przeszedł
do kolejnego podpunktu.

i) informacja Nadleśnictwa Runowo

Przewodniczący RM poprosił Pana Marcina Bujewskiego Nadleśniczego Nadleśnictwa
Runowo o przedstawienie informacji.

Pan Marcin Bujewski przedstawił w/wym. informację, która stanowi y,a%rznik nr 18
do protokołu. Uzupełnił pisemnie złożoną informację o następujące dane.

Wyjaśnil że Nadleśnictwo jest jednyrn z 27 nadleśnictw wchodzących w sldad
Regionalnej Dyrekcji Lasów Pajistwowych w Toruniu, gdzie obszar zasięgu
Nadleśnictwa wynosi ok. 75 tys. hektarów, a grunty zajmują powierzchnię ogólną
12 535 hektarów, w tym powierzchni leśnej jest 11258 hektarów. Nadleśnictwo
położone jest w województwie k'i?ijawsko-pomorskim, na terenie trzech powiatów:
sępoleńskiego, nakielskiego i w niewielkiej części powiatu bydgoskiego. Powierzchnia
gruntów na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie to ponad 2 234 hektary, w tyrn około
2 tys. hektarów lasów.
Pan Bujewski wyjaśnił, że Nadleśnictwo Runowo również kupuje lasy i grunty
przeznaczone do zalesienia, szczegółowe informacje dostępne są na stronie
internetowej Nadleśnictwa. Dodał, że prawdopodobnie każde nadleśnictwo w kraju
ma zamieszczoną taką informację, na temat tego typu zakupów. Pan Bujewski
wyjaśnił, że kupując nowe grunty Lasy Pajistwowe realizują założenia kra5owego
programu zwiększenia lesistości, opracowanego przez Instytut Badawczy Leśnictwa,
gdzie w rarnach tego do 2050 roku lesistość Polski ma zwiększyć się do 33o/o. Pan
Nadleśniczy odniósł się do wcześniejszego pytania dotyczącego ubywania lasów, to
wyjaśnil że Europa jest jedynyrn kontynentem gdzie lasów przybywa, w Polsce też ich
przybywa i biorąc pod uwagę, że jest w kraju prowadzonych bardzo du?żo inwestycji,
które są często lokalizowane na lasach, czyli inwestycje takie jak drogi, lotniska, duże
zakłady stąd są małe zawirowania, ale Lasy Państwowe prowadzą intensywne
działania, które mają na celu zakup gruntów pod zalesienie i ostatecznie ta lesistość
ma się zwiększyyć do 33%. Przypomniał, że od II wojny światowej lesistość Polski
wzrosła prawie dwukrotnie. W tyrn roku Nadleśnictwo Runowo na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie planuje zakupić ponad 50 hektarów lasów i gruntów, które
docelowo będą zalesione. Prowadzone są rozmowy z właścicielarni gruntów
zlokalizowanych na terenie Leśnictwa Komierowo.
Następnie Pan Bujewski odniósł się do ochrony przyrody. Wskazal, źe niezmiennie są
dwa rezerwaty przyrody Bagno Głusza i Wąwelno. Większość gruntów Nadleśnictwa
le,0 na terenie Krajeńskiego Parku Krajobrazowego. Obszar Chronionego Krajobrazu
występuje tylko w południowej części Nadleśnictwa i jest to obszar Ozór Wielowickich
i Rynna Jezior Byszewskich. Natomiast pomniki przyrody występują w ilości 44

ma
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drzew, gdzie jest to 9 grup drzew ill pojedynczych drzew. Wyjaśnil że strefy ochrony
to jedna strefa Bielika, druga strefa Bociana Czarnego, która zlokalizowana jest
akurat na terenie gminy Sępólno. Pan Bujewski nadmienii że użytki ekologiczne
obecnie zewidencjonowane są na powierzchni ogólnej 459 hekta?rów. Dodał także, że
gospodarują również na terenie Zespołu Przyrodniczo-Krajobrazowego Torfow'sko
Messy, który jest jednym z największych torfowisk w tym regionie. Obszarów Natura
2000 na terenie Nadleśnictwa Runowo nie ma. Wyjaśnił, że w ostatnich latach główne
prace, zabiegi dotyczyły aktualizacji i unormowania stanu prawnego form ochrony
przyrody występujących na terenie Nadleśnictwa.
W dalszej kolejności Pan Bujewski wyjaśnił, że w 2022 roku odnotowano trzy pożary
o łącznej powierzchni 14 arów, dwa z tych pożarów wystąpiły na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie:
- w Leśnictwie Komierowo o powierzchni 12 arów, gdzie był to pożar pokrywy gleby,
który powstał w wyniku przewrócenia się drzewa na linię energetyczną, po czym
wystąpiło zwarcie i powstal łuk elektryczny, który doprowadził do zapłonu ściółki i
dzięki stra?żakom z Pajistwowej Ochotniczej Stra$ Pożarnej udalo się to
niebezpieczeństwo za?żegnać w zarodku, poniewa?ż tego dnia pa?nowaly trudne warunki
pogodowe m.in. porywiste wiatry osiągające w porywach 80-90lan /h;
- drugi pożar miał miejsce w Leśnictwie Dąbie, który zostal ugaszony w zarodku, o
powierzchni 1 ara, który powstał w wyniku wyładowania atmosferycznego, poźar ten
zostal szybko zauwa?żony przez mieszkajica i znajdował się w bliskiej odległości od
Torfowiska Messy, gdzie pożary torfowisk są niesarnowicie trudne do ugaszenia.
Dodał także, że w 2023 roku zostal odnotowany już jeden pożar pokrywy gleby, gdzie
było to podpalenie na terenie Leśnictwa Chłopigost w Gminie Więcbork.
Pan Bujewski stwierdził, że cały czas są prowadzone inwestycje mające poprawić stan
infrastruktury w ramach ochrony przeciwpożarowej. W rarnach tego w 2022 roku
Nadleśnictwo oddalo do u?ku nowy punkt czerpania wody w pobliżu wsi Sitno.
Następnie Pan Nadleśniczy odniósł się dzialu związanego z ochroną lasów. Wskazał,
że susza i związa?ne z nią obniżenie wód gruntowych ma istotny vrpkyw na osłabienie
stanu zdrowotnego drzewostanów. Ponadto coraz częściej odnotowywane są szkody
od wiatrów, które również naruszają systemy korzeniowe drzew co wpływa na ich
stabilność. Często też odnotowywane są póżne przymrozki, tak jak w tyrn rolm
czerwcowe przyrnrozki wystąpiły w południowej części Nadleśnictwa, gdzie skutkiem
tego jest zwiększone ryzyko rozwoju szkodliwych dla ekosystemów owadów i grzybóvv
paso$niczych. Dodał, że największy negatywny wpływ na stan sanitarny lasów mają
korniki, cetyńce, smoliki oraz szeliniak sosnowiec, ale to z uwagi, że jest bardzo duzo
upraw poklęskowych, a jest to owad, który bardzo lubi uszkadzać jedno czy dwuletnie
uprawy sosonowe. Następnie stwierdził, że w dniu wczorajszyrn w Leśnictwie
Witosław Gmina Mrocza odnotowano występowanie pojedynczych ognisk
gradacyjnych kornika ostrozębnego, które zostaną usunięte w najbliższyrn czasie.
Wyjaśnił, że kornik ostrozębny to bardzo groźny szkodnik drzewostanów sosnowych,
gdzie skuteczność jego zwalczania w głównej mierze zale,0 od jak najszybszego
usuwania drzew zasiedlonych oraz porządkowania pozostałości po usuniętych
drzewach. Kornik ostrozębny cechuje się tym, że nie jak inne korniki atakuje
osłabione drzewa, ale potrafi atakować teź zdrowe sosny, które występują na
zasobnych siedliskach. Wykrycie tego szkodnika wiosną jest niezwykle trudne,
poniewa?ż na początku zasiedlenia zdradza go tylko delikatnie szarzejący odcień
igliwia, który jest trudny do zaobserwowa?nia w terenie. Natomiast w okresie letnim
korona drzewa już, rudzieje, korowina nad żerowiskiem pęka i odstaje, dlatego
Nadleśnictwo Runowo prowadzi systematyczną lustrację drzewostanów sosnowych
oraz niezwłocznie porządkuje ich stan sanitarny.
Następnie Pan Bujewski wyjaśnił, że w 2022 roku na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie pozyskano łącznie ponad 7400 metrów drewna wielko i
średniowyrniarowego oraz 2 100 metrów drewna malowymiarowego. W tym roku na

Strona 16 z 28



terenie Gminy Sępólno Krajeńskie pozyskano blisko 3 900 metrów drewna wielko i
średniowymiarowego oraz ponad 1000 metrów drewna malowymiarowego.
Nadleśnictwo Runowo stara się zapewnić mieszkańcom gminy jak największą ilość
drewna opałowego, dlatego duża część tego asortymentu, tego drewna mało i
średniowymiarowego tra?fia do odbiorców detalicznych. Ponadto zostaly wprowadzone
ograniczenia w zalmpie do 10 metrów sześciennych na jedną osobę. Ograniczenia te
zostały wprowadzone po to, aby to drewno opalowe starczyło dla większej ilości
gospodarstw domowych. Niestety z okresu sprzed nawalnicy pozyskanie drewna w
Nadleśnictwie spadło z poziomu około 70 tys. metrów sześciennych do obecnie około
42-43 tys. metrów sześciennych rocznie i w związku z tyrn tego drewna opałowego
też jest mniej, bo jak wiadomo drewno opałowe stanowi jakiś procent ogólnie
pozyskiwanego drewna w lasach. Lasy Państwowe zrobiły uldon do lokalnej
społeczności, poniewa?ż nie stosowano znaczących podwyżek cen dla drewna
opalowego, bo chciano w ten sposób pomóc ludziom ogrzać domy w trudnyrn okresie
jaki zaistniał ubiegłej zimy.
W 2022 roku odnowienia lasu na terenie gminy to łącznie ponad 30 hektarów, w tyrn
około 20 hekta?rów na terenach po klęskowych i odnotowano 2 hektary odnowień
naturalnych. Natomiast w 2023 roku to około 15 hektarów zosta?ło odnowionych
wiosną i ponad 50 hektarów planuje się odnowić jesienią, prawie wszystkie jesienne
odnowienia związane są z powierzchniarni dotkniętyrni nawa?łnicą z 2017 roku.
Oznajmil że w tym roku kończony jest proces odnowienia lasów. Tak długi proces
odnowienia lasów spowodowany jest dostępnością materiału sadzeniowego, w
szczególności sadzonek dębu. Dodal, ze w rarnach hodowli lasów prowadzone są
zabiegi z pielęgnacji upraw oraz czyszczeń wczesnych i późnych.
W dalszej kolejności Nadleśniczy odniósł się do gospodarki łowieckiej, ponieważ tak
jak i w Nadleśnictwie Lutówko to Runowo również posiada na swoim terenie Ośrodek
Hodowli Zwierzyny Lasów Państwowych ,,Jelonek". Oprócz tego na terenie
Nadleśnictwa gospodarkę łowiecką prowadzi8 kół łowieckich. Nadleśnictwo prowadzi
swój ośrodek hodowli zwierzyny oraz nadzór nad realizacją planów odstrzalów i
gospodarką łowiecką w dzierżawionych przez koła łowieckie obwodach. W roku 2022
wykona?nie planu odstrzałów zostało zrealizowane w zwierzynie płowej, jeleń, daniel,
sarna w ponad 99 %, a w dzikach 92 % nie licząc odstrzału sanitarnego. Dzialania
Nadleśnictwa jeśli chodzi o gospodarkę łowiecką ukierunkowane są na ograniczenie
szkód łowieckich w uprawach rolnych oraz na czynnościach z zakresu profilaktyki
sanitarno-epidemiologicznej i dotyczy ograniczenia i rozprzestrzenienia się ASF. Od
I półrocza 2022 roku prowadzony jest skuteczny odstrzał sanitarny dzików. Następnie
Nadleśniczy przedstawił realizację planu odstrzałów, która zawarta jest w informacji
pisanej. Dodał, źe w zeszłyrn roku Nadleśnictwo na terenie OHZ wypłaciło 140 tys.
zł Z tytułu szkód łowieckich.
Następnie Pan Bujewski wyjaśnił, że Nadleśnictwo również współpracuje z
jednostkami sarnorządu terytorialnego w zakresie pozyska?nia środków finansowych
z funduszu leśnego. W roku 2023 roku uda?ło się pozyskać 50 tys. zł dla Gminy
Więcbork, 50 tys. zł dla Gminy Mrocza, 150 tys. zł dla Gminy Sicienko. W tej chwili
jest uruchomiony jeden dodatkowy nabór, gdzie można uzyskać dofinansowanie w
wysokości 800 tys. zł i jest to inwestycja Powiatu Sępoleńskiego na drodze powiatowej
w pobli,i wsi Karolewo. Obecnie oczekuje się odpowiedzi z Generalnej Dyrekcji.

Przewodniczący RM podziękował
dysku sj i.

za przedstawioną informację oraz zaprosił do

Głos zabral radny RM Leszek Kąkol, który wyjaśnił że na Jeziorze Sępoleńskim od
dłuż,szego czasu zadomowiły się kormorany, a w'adomo źe kormoran dziennie zjada
około kilograma ryb, a stado 50 sztuk i więcej zjada w miesiącu około 1,5 tony ryb,

Strona 17 z 28



gdzie rybacy są z tego bardzo niezadowoleni. Następnie zapytał, czy jest jakaś
możliwość, aby to stado się tak intensywnie nie rozwijało?

Pan Bujewski stwierdził, że jest to poza jurysdykcją Lasów Państwowych i nie leży to
w gestii nadleśniczego. Poradzil aby skontaktować się z Regionalną Dyrekcją
Ochrony Środowiska, ponieważ jest to gatunek chroniony i być może oni będą mogli
tutaj pomóc.

Caos ponownie zabral Radny RM Kąkol, który stwierdził, że nale,$ nie dopuścić do
tego co było wiosną na Palukach, gdzie wywalali z gniazd jaja i młode, bo nasi rybacy
też będą do tego zdolni, bo rybacy nie są zadowoleni ze spustoszenia jakie robią
kormorany.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przeszedł
do kolejnego podpunktu.

j) informacja Nad1eśnictwa Zamrzenica

Przewodniczący RM poprosił Pana Michała Wojcieszkiewicza In,?iera Nadzoru w
Nadleśnictwie Za?rnrzenica o przedstawienie informacji.

Pan Michał Wojcieszkiewicz przedstawił informację o Nadleśnictwie Zamrzenica za
pomocą prezentacji multimedialnej, której wydruk stanowi załącznik nr 19 do
protokołu.
Wyjaśnił, że Nadleśnictwo Zamrzenica zarządza niewielkim terenem na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie, ale i te grunty oraz grunty przylegające bezpośrednio do Gminy
Sępólno Krajeńskie, czyli grunty Leśnictwa Klonia są to grunty, które zosta?ły
odnowione po nawalnicy z 2017 roku. W tej chwili lasy te wchodzą w fazę miodników,
czyli są to niewielkie drzewa porastające ba?rdzo dużą powierzchnię i zwraca się
szczególną uwagę na zachowanie szczególnej ostrożności, bo są to powierzchnie
narażone na działanie ognia. W sytuacji kiedy dochodzi do pożaru w takim miodniku
to opanowanie ta?kie ognia i cała akcja gaśnicza jest niezmiernie bardzo trudna, a w
takich młodych drzewostanach ogień rozprzestrzenia się błyskawicznie, dlatego
przestrzega i prosi o zachowanie wszelkiej ostrożności.
Dodal, że kolejnym bardzo wa?żnym elementem, o którym już wcześniej wspominano,
bo w Nadleśnictwie Zarnrzenica jak i w innych nadleśnictwach położonych w Borach
Tucholskich od kilku lat występuje problem z owadami typu brudnica mniszka, czy
borecznik sosnowiec, które uszkadzają aparat asymilacyjny głównie sosny pospolitej.
Następnie wyjaśnil że dzisiaj odbywa się kwalifikacja do zabiegu agrolotniczego m.in.
również na terenie Nadleśnictwa Zamrzenica, gdzie taki zabieg był już wykonywany
na początku czerwca i były to zabiegi środkiem biologicznym, który był stosowany
przeciwko takiemu owadowi jak brudnica mniszka. Niestety okazuje się że jeżeli
gradacja takiego owada, czyli masowe jego poja'w'anie występuje cyklicznie kilka lat
z rzędu to sosna nie potrafi sobie poradzić i zregenerować aparatu asymilacyjnego co
doprowadza do zamierania tych drzew. W tym roku zdarzyła się taka sytuacja i
należalo wykonać taki zabieg, co gorsza, bo nie dość że pojawiła się brudnica mniszka
to jeszcze pojawiły się boreczniki, które zwiększają to zagrożenie. Po dzisiejszej
kwalifikacji będzie wiadomo na jakich obszarach będą prowadzone zabiegi
ratownicze. Będą one prowadzone środkiem Mospilan, który jest dobrze znany w
ogrodnictwie i sadownictwie. Szczegółowa mapa zbiegów, które będą wykonywane na
terenie Nadleśnictwa będzie dostępna na stronie internetowej Nadleśnictwa
Zamrzenica.

Następnie Pan Wojcieszkiewicz dodał, że na terenach poklęskowych wiatr i przyroda
nie zna pojęcia własności, więc uszkodzeniu uległo bardzo dużo terenów należących
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do osób prywatnych, gdzie odnowienie takiego terenu prywatnego powierzchni leśnej
jest bardzo kosztowne, a co jest również obow'ązkiem wynikającyrn z ustawy o lasach,
więc wiele osób zgłasza się do Nadleśnictwa w sprawie sprzeda0 takiego gruntu,
poniewa?ż nie stać ich na to, aby w odpowiedni sposób te grunty odnowić.
Ponadto poinformował, że na terenie Nadleśnictwa od 1 maja 2023 r. funkcjonuje
pierwszy w woj ewództwie kuj awsko-pomorskim ośrodek rehabilitacji dzikich zwierząt.
Znajduje się przy siedzibie Leśnictwa Jeleniagóra. Nadmienił, że w Nadleśnictwie
funkcjonuje również OHZ oraz są dwa punkty sprzeda$ bezpośredniej dziczyzny.
Jeden z nich mieści się przy Nadleśnictwie w Zamrzenicy, a drugi w Wierzchlesie,
takze ka?żdy z nas w sposób legalny może taką dziczyznę kupić w takim punkcie
sprzeda0 bezpośredniej.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabra?ł radny RM Antoni Dolny zapytal, że w związku z tym, że miała byyć
inwestycja drogowa między Nadleśnictwem Zamrzenica a gminą, dlaczego do tej
inwestycji nie doszło.

Pan Michal Wojcieszkiewicz zapytał o którą inwestycję dokładnie chodzi.

Radny RM Dolny wyjaśnił, że chodzi o drogowe połączenie naszej gminy
Nadleśnictwem Runowo, gdzie mialy być wykorzystane środki z nawalnicy.

z

Pan Wojcieszkiewicz dopytal czy chodzi o Nadleśnictwo Runowo, czy Zarnrzenica.

Radny RM Dolny stwierdził, =e Zarnrzenica.

Pan Wojcieszkiewicz wyjaśnil że musiałby dokładnie wiedzieć o jaką drogę chodzi.

Radny RM Dolny wyjaśnil że chodzi o drogę od Toboły do Zamrzenicy.

Pan Wojcieszkiewicz stwierdził, ze nie posiada szczegółowych informacji na ten temat,
ale prawdopodobnie chodzi o to, że jakaś pula pieniędzy, która miała być
przeznaczona na te inwestycje pewnie została wykorzystana, ale jest to pytanie, które
przekaże Nadleśniczemu.

Głos ponownie zabrał radny RM Antoni Dolny, który poprosił o odpowiedż ponieważ
domagają się tego mieszkańcy i pyt?ają dlaczego nie zostalo to połączone, a były środki
nato.

Pan Wojcieszkiewicz stwierdził, źe jest to też pytanie typu, jak wygląda sprawa
własności na cał3mi odcinku tej drogi, poniewa?ż to też: jest sporna sprawa. Dodał, źe
przekaże informacje na ten temat.

Przewodniczący RM poprosił o udzielenie odpowiedzi na biuro rady, które przeka?że
odpowiedż Panu radnemu.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję.

Przewodniczący RM podziękowal za przygotowanie i przedstawienie informacji, po
czym zarnknął ten punkt i ogłosił 10 minutową przerwę.
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Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady LVIII sesji RM i przeszedł do
kolejnego punktu porządku obrad. Ponadto poinformowal że w dalszej części obrad
sesji nie będzie uczestniczył Pan Burmistrz, ze względu na pilne obowiązki służbowe.

Ad. 8. Założenia organizacyjne oświaty gminnej na rok szkolny 2023/2024
wynikające z analizy przyjętych arkuszy organizacyjnych.

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzymali W?-aZ Z

zawiadomieniern o sesji. Następnie poprosił Pana -Zbigniewa Marka Tymeckiego
Dyrektora Zakładu Obsługi Oświaty Samorządowej w Sępólnie Krajeńskim o
przedstawienie informacji.

Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor Zakładu Obsługi Oświaty Sarnorządowej
przedstawił informację w prezentacji multimedialnej.

Informacja stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

Wydruk prezentacji multimedialnej stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Przewodniczący RM poinformował, że Szkoła Podstawowa w Zbo,i nie ma sali, a na
zawodach w piłkę siatkową zajęli pierwsze miejsce, dlatego wielki ukłon dla
nauczycieli od w-fu.

Następnie Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrał radny RM Janusz Tomas, który stwierdził, że ma dwa pytania i nie wie
czy to kwestia przejęzyczenia jak Pan Dyrektor mówił, bo we wnioskach jest coś
zupełnie innego, że zadaszenie boiska we Wiśniewie kończy .. dlatego prosił o
przesłuchanie taśmy.

Pan Tyrnecki potwierdził, że to było przejęzyczenie.

Następnie Pan Janusz Tomas zapytał, czy po oddaniu do uĄkowania przedszkola nr
3, w pozostalych przedszkolach doczekają się powrotu sal gimnastycznych, bo w
przedszkolu nr 2 sala gimnastyczna, która tarn była jest adoptowana na sale lekcyjną
i w przedszkolu nr 1 tak sarno. Zapytal, czy jest to również brane pod uwagę.

Pan Tymecki wyjaśnił, że siedem oddzialów jest obecnie w przedszkolu nr 1, a będzie
pięć. W pełni sali rehabilitacyjnej w przedszkolu nr 1 do celów ruchowych nie da się
odzyskać, bo jest podzielona na dw'e części. Jedna część będzie służyła do za5e;ć
ruchowych, gdzie według dyrekcji będzie wystarczająca, a w drugiej części będzie
grupa, więc na dzisiaj nie będzie i uważa, że do końca to nie jest dobrze, bo to nie
rozwiązuje sytuacji. Natomiast przedszkole nr 2 od września będzie mialo sześć
oddzialów, a ma sześć pomieszczeń włącznie zaadaptowanych z pomieszczeniem
zaplecza przy kuchni, więc to dalej w pełni nie rozwiązuje problemów.

Caos zabrał radny RM Antoni Dolny, który zapytał, czy w Zalesiu przy Szkole
Podstawowej będzie w najbliższym czasie sala gimnastyczna, czy teź jej nie będzie, bo
jest to bardzo wa?żne, aby edukacja rozwi5ala się tam nale0cie. Tak jak Pan Dyrektor
zauważyl że w tych jest, a tarn byłby ju?ż wtedy etap zarnknięty.

Dyrektor ZOOS stwierdził, że w bardzo du?żym stopniu odpowiedzi udzielił Pan Łukasz
Schreiber Minister będący w Rządzie Rzeczypospolitej, który był w Zbożu i który
stworzył narn jako sarnorządowi bardzo pozytywne nadzieje i podejście do Programu
,,Olimpia". Poinformowal, że od razu nie możemy starać się o wszystko naraz, ale
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kolejno jak najbardziej, wręcz jest wskazane. Pan Minister narnawiał, aby zło,?ć
kolejny wniosek, który zostal przygotowany w przypadku szkoły w Wiśniewie, bo
zadaszenie jest tańsze niż budowa od zera. Pan Dyrektor stwierdził, że to jest Państwa
decyzja, żeby przy kolejnej edycji ,,Olimpii" złożyć wniosek.

Radny RM Dolny stwierdzil że dlatego pyta, czy gmina będzie składala wniosek.

Pan Tyrnecki dodal, źe jest to pytanie tylko do Państwa radnych, kiedy będzie można
to zrobić i kiedy będzie taka możliwość. Stwierdził, że osobiście uwa?ża, że trzeba z
tego prograrnu korzystać, ponieważ daje on taką możliwość i szansę. Dodal, źe jest
boisko wielofunkcyjne.

Przewodniczący RM dodal, że nale$ je zakryć i będzie spełnialo halę sportową.

Caos zabral radny RM Zdzisław Grzeca, który zapytał ile w przedszkolu nr 3 będzie
docelowo dzieci albo na dzisiaj ile jest.

Dyrektor ZOOS przedstawii że od l września będzie 190 dzieci, gdzie jeszcze 10 dzieci
można dołooć.

Radny RM Grzeca dodal, że jak pamięta miało byyć 200 dzieci, ale to i tak nie poprawi
sytuacji calkowicie.

Pan Tyrnecki stwierdził, że nie rozwia;ze ponieważ w szkole nr l są niepełne dwa
oddziały prowadzone na zmianę tj. ponad 30 dzieci, w przedszkolu nr 2 jest szósty
oddział, który zosta?ły utworzony 15 lat temu, bo była taka potrzeba w pomieszczeniu
zaplecza socjalnego, gdzie okna są u góry na wysokości2 metrów, które powinno się
wyprowadzić oraz jeszcze jeden oddział, o któryrn wspomniał i zapytal Pan radny
Tomas. Dodał informacyjnie, że 2/5 czasu dziecko z tygodniowego pobytu w
przedszkolu ma spędzić na zajęciach ruchowych. Tylko 1 / 5 czasu powinno poświęcić
na edukację, a tak to powinno się aktywnie rozvvi'yić, bawić lecz na to trzeba mieć
miejsce. Podkreślil że słusznie zauwa?;?ła Pani Dyrektor Gra??a Guguła, że od
września będzie szansa, że jedna z tych sali co powstala po podzieleniu sali
rehabilitacyjnej będzie mogła być przeznaczona na zajęcia ruchowe, bo będzie to
wystarczające. Stwierdził także, że do końca problemów rozwiązanych nie mamy.
Następnie podziękowal, za to wszystko co zostalo zrobione dla oświaty, poniewaź jest
to skok milowy w roku minionyrn i obecnyrn i jest to zmiana, o której można było
marzyĆ.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknąl dyskusję i przeszedł
do kolejnego punktu.

Dodał takze, że od tego momentu Rada Miejska będzie obradowala w 13 osobowym
składzie. Obrady opuściła Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko z przyczyn
osobistych.

Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Krajeńskie wraz z autopoprawką

Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy poinformowała, że zmiana Wieloletniej
Prognozy Finansowej związana jest z aktualizacją wartości zadań znajdujących się w
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załączniku przedsięwzięć tj. zalącznik nr 2 oraz z wprowadzeniem nowego zadania
pod nazwą ,,Budowa wielofunkcyjnego boiska wraz z zadaszeniem w miejscowości
Zboże gmina Sępólno Krajeńskie". Zadanie to będzie realizowane w rarnach
dofinansowania z Ministerstwa Sportu i Turystyki w ramach ,,Programu Olimpia" w
latach 2023-2024. Pani Skarbnik dodała, że aktualizuje się również dochody i
wydatki do wysokości określonej w uchwale budżetowej.
Dodatkowo do projektu uchwaly, który Państwo radni otrzymali wprowadza się
następującą zmianę, która była dyskutowana i analizowana na Komisji Budżetu w
dniu dzisiejszyrn, tj. w pozycji 1327 zalącznika przedsięwzięć zwiększa się wartosć
zadania dotyczącego budowy Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego do wysokości
poprzetargowych tj. o kwotę 1054 866,68 zł z realizacją finansową na 2024 rok.
Łączna wartość zadania to prawie 4 mln złotych, przy dofinansowaniu ministerstwa
w rarnach środków Funduszu Solidarnościowego 3 200 000,00 ZŁ Poinformowala, źe
zmiany zostały przedstawione na Komisji Budżetu i zaopiniowane pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnla?iął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały z autopoprawką i poprosił aby wyniki
głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwala zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie wraz z autopoprawką została przyjęta następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi za%cznik nr 22 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LVIII/526/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
czerwca 2023r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetn Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali
zawiadomieniem o sesji.

WraZ Z

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy poinformowala, że zmiana budżetu związana
jest ze zmniejszaniem planów dochodów i wydatków o kwotę 707 536,07 zł. Zmiany
zwi:4arse są m.in. z rozliczaniem zakupu preferencyjnego węgla, z przesunięciem
finansowyrn realizacji zadania dot. budowy świetlicy wiejskiej w Zboi, z
wprowadzeniem dotacji Wojewody na zadania realizowane przez Ośrodek Pomocy
Społecznej oraz m.in. z udzieleniem dotacji dla Powiatu w łącznej wysokości 98 tys.
zł na odwodnienie drogi w Zalesiu oraz wykonanie dokumentacji projektowej na
budowę chodnika w Sołectwie Waldowo. Pozostale zmiany związane są z bieżącą
realizacją zadań przez gminę i jej jednostki organizacyjne. Podkreśliła, że projekt
uchwały został przedstawiony na Komisji Budźetu i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.
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Uchwała zmieniająca uchwalę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok została przyjęta następującyrni głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LVIII/527/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
czerwca 2023r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie na 2023 rok stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

c) udzielenia dotacji dla Powiatu 8ępoleńskiego

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy poinformowała, że uchwala dotyczy zmiany
uchwaly w sprawie udzielenia dotacji dla powiatu w zakresie dwóch dotacji tj.:
- 50 tys. zł na odwodnienie drogi w Zalesiu,
- 48 tys. zł na wykonanie dokumentacji projektowej chodnika przy drodze powiatowej
w Waldowie. Nadmieniła, że projekt uchwały zostal przedstawiony na Komisji
Budżetu i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego zostala przyjęta
następującyrni głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LVIII/528/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
czerwca 2023 r. w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego stanowi
załącznik nr 27 do protokołu.

d) zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy 8ępólno Krajeńskie za
2022 rok

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy poinformowała, że uchwala dotyczy
zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu grniny za 2022 rok. W skład wchodzą
zarówno bilanse jednostek organizacyjnych gminy ja?k również tych dla których
organem zało,?cielskim jest gmina, takich jak spółki ZGK i ZTiU oraz instytucje
kultury. Wyjaśniła, że obowiązek sporządzenia bilansu skonsolidowanego nakłada na
sarnorządy ustawa o rachunkowości.

Proj ekt uchwały zostal przedstawiony na Komisji Budżetu i zaopiniowany pozytywnie.
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Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie zatw'erdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Sępólno
Krajeńskie za 2022 rok została przyjęta następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LVIII/529/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
czerwca 2023 r. w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy
Sępólno Krajeńskie za 2022 rokstanowi załącznik nr 29 do protokołu.

e) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu
Interdyscyplinarnego w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

że projekt uchwa?ły radni otrzymali wraz z

Pani Izabela Fróhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Sępólnie Krajeńskim
przedstawiła projekt uchwaly.

Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Statutowej i Pomocy
Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i zostal zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabra?ł głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu
Interdyscyplinarnego w Sępólnie Krajeńskim zostala przyjęta następującymi głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LVIII/530/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
czerwca 2023 r. w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania
członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Sępólnie Krajeńskim stanowi
załącznik nr 31 do protokołu.

f) przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do konkursu w ramach
działania 8.24 ,,Uslugi społeczne i zdrowotne: tworzenie CUS z

realizacją uslug społecznych" w ramach środków programu Fundusze
Europejskie dla Kujaw i Pomorza na lata 2021- 2027
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Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Izabela Fróhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Sępólnie Krajeńskim
przedstawiła projekt uchwały.

Projekt uchwały zostal przedstawiony na posiedzeniu Komisji Statutowej i Pomocy
Społecznej i zosta?ł zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła w sprawie przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do konkursu w rarnach
działania 8.24 ,,Usługi społeczne i zdrowotne: tworzenie CUS z realizacją usług
społecznych" w rarnach środków programu Fundusze Europejskie dla Kujaw i
Pomorza na lata 2021- 2027 została przyjęta następującyrni głosami:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyma?ło się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowa?nia imiennego stanowi załącznik nr 32 do protokołu.

Uchwała Nr LVIII/531/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
czerwca 2023 r. w sprawie przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do konkursu
w ramach działania 8.24 ,,Usługi społeczne i zdrowotne: tworzenie CUS z
realizacją usług społecznych" w ramach środków programu Fundusze
Europejskie dla Kujaw i Pomorza na lata 2021- 2027 stanowi załącznik nr 33 do
protokołu.

g) powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników na
kadencję 2024- 2027

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwa?ły radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Dariusz Wojtania Sekretarz Gminy Sępólno Krajeńskie przedstawił projekt
uchwały.

Projekt uchwały uzyskal pozytywną opinię Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników
na kadencję 2024- 2027 zostala przyjęta następującyrni głosarni:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.
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Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

Uchwała Nr LVIII/532/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
czerwca 2023 r. w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na
ławników na kadencję 2024- 2027 stanowi załącznik nr 35 do protokołu.

h) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości lokalowych
położonych w Niechorzu, gm. Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zaw'adomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwały.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości
lokalowych położonych w Niechorzu, gm. Sępólno Krajeńskie zostala przyjęta
następującyrni głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 36 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LVIII/533/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
czerwca 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie
nieruchomości lokalowych położonych w Niechorzu, gm. Sępólno Krajeńskie
stanowi załącznik nr 37 do protokołu.

i) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu Gminnemu
Przedszkolu nr 3 w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor Zaldadu Obsługi Oświaty Samorządowej w
Sępólnie Krajeńskim przedstawił projekt uchwaly.

Projekt uchwały uzyskal pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i
Zdrowia Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnla'iąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Strona 26 z 28



Uchwała zmieniająca uchwalę w spraw'e nadania statutu Gminnemu Przedszkolu
nr 3 w Sępólnie Krajeńskim zostala przyjęta następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego sta?nowi załącznik nr 38 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LVIII/534/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28
czerwca 2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie nadania statutu Gminnemu
Przedszkolu nr 3 w Sępólnie Krajeńskim stanowi załącznik nr 39 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu z porządku
obrad.

Ad.lO. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

Przewodniczący RM poinformowal, że nie otrzymal odpowiedzi na interpelacje i
zapytania, poniewa?;ź nie zostaly one złoźone.

Następnie zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 11. Odpowiedzi na wolne wnioski.

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana Marka
Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielenie odpowiedzi na złożone
w dniu dzisiejszym wnioski lub wyznaczenie do tego odpowiedniego pracownika.
Głos zabrał Pan Marek Zieńko Zastępca Burmistrza Sępólna Krajeńskiego, który
wyjaśnił, że zostały złożone cztery wnioski przez Panią Prezes Stowarzyszenia ze
Skarpy, gdzie na trzy wnioski zostanie udzielona odpowiedź na piśmie.
Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa udzielił
odpowiedzi na wniosek w sprawie remontu świetlicy, gdzie wyjaśnil że Pani Prezes
Stowarzyszenia Pozytywnie zakręceni składając swój wniosek powołala się na
kontrolę Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Sępólnie Krajeńskim.
Dodał, że ma przed sobą decyz:3ę z tej kont?roli. Dodał, że decyzja ta zostala wystawiona
29 września 2022 roku o numerze 249/22. Odczytał, że Państwowy Powiatowy
Inspektor Sanitarny w Sępólnie Krajeńskim po zapoznaniu się z protokołem kontroli
sanitarnej numer N.HŚ/7/2022/87/22 z dnia 23 sierpnia 2022 przeprowadzonej w
Świetlicy Wiejskiej w Skarpie należącej do Gminy Sępólno Krajeńskie nakazuje
Gminie Sępólno Krajeńskie ulica Kościuszki 11, 89-400 Sępólno Krajeńskie
doprowadzić do nale$tego stanu sanitarno-technicznego i higienicznego ściany w
toalecie w Świetlicy Wiejskiej w Skarpie. Punkt drugi doprowadzić do prawidłowego
stanu sanitarno-technicznego zevm«;trzne schody prowadza,ce do świetlicy. Ponadto
Sanepid dał uzasadnienie swojej decyzji. Następnie Pan Dera poinformowal, że 12
maja 2023 roku zostala przeprowadzona tzw. rekontrola i jest protokół z kontroli
numer N.HŚ / 7 / 2023 / 29 / 23, w któryrn opisana jest cala informacja, kto był podczas
kontroli oraz informacje istotne dla ustaleń kontroli np. stwierdzenia dotyczące stanu
technicznego podmiotu, obiektu stanu sanitarno-higienicznego. Odczytal, że w
trakcie kontroli sanitarnej stwierdzono wykonanie obowiązków wymienionych w pkt
1 i2 decyzji nr 249 /2022 dnia 29 września 2022r. t.j. doprowadzono do nale,$tego
stanu sanitarno-technicznego i higienicznego ściany w toalecie świetlicy wiejskiej w

Strona 27 z 28



Skarpie oraz doprowadzono do prawidłowego stanu sanitarno-technicznego
zewnętrzne schody prowadzące do świetlicy. Protokół za zgodą strony sporządzono w
siedzibie PSSE w Sępólnie Kraj.

Caos zabrał radny RM Antoni Dolny, który poprosił o kserokopię dokumentu.

Pan Dera potwierdzil że oczywiście.

Przewodniczący RM stwierdził, że jak najbardziej ma takie prawo i otrzyma
kserokopię.

Następnie Przewodniczący RM poinformowal, że otrzyrnał pisemne informacje
dotyczące realizacji wniosków z poprzednich sesji RM. Wskazał, że odpowiedzi zostały
przesłane radnym pocztą elektroniczną i nie będzie ich czytał, chyba że radni wyrażą
taką wolę. Sprzeciwu nie było. Nadmienił, że są to odpowiedzi na wnioski złozone
przez Panią Prezes Stowarzyszenia Pozytywnie zakręceni. Odpowiedzi sta?nowią
załączniki nr 40 do protokołu.

Pytań do udzielonych odpowiedzi nie było, więc Przewodniczący RM zamknąl ten
punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 12. Zakończenie sesji.

Przewodniczący RM ?czył wszystkim na zaplanowane urlopy między innymi pięla?iej
i słonecznej pogody.

O godz. 14:15 związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękowal wszystkim za udzia?ł w sesji. Zarnla'iął
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zarnykam LVIII
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim".

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 11 sierpnia 2023 roku.
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